
    AKTUALITY Z OBCE  3/ 2024 
 

Vážení sousedé, v těchto aktualitách vám chceme představit všechny projekty,  

o kterých uvažujeme, které připravujeme,  a které chceme realizovat. Obecně se vždy jedná 

projekty na zlepšení obecní infrastruktury, tedy zejména komunikace, chodníky a veřejná 

prostranství. A musíme znova a znova opakovat: jelikož náš roční rozpočet je pouhých 7 milionů 

korun, bez dotací to prostě nedáme. Tento fakt je nutné vzít na vědomí, a to se všemi důsledky, 

které z této závislosti plynout. V první řadě je to vyhlašování dotačních titulů v novém 

programovacím období . Například podpora rozvoje místních komunikací a chodníků ustupuje 

„modrozelené“ politice (zakládání a obnova tůní, nabíječky na elektrokola apod), s čímž my nic 

neuděláme. Navíc se mění i podmínky pro jednotlivé dotační tituly, kdy například na obnovu 

komunikací poskytovalo MMR dotaci 70 %, nyní je to pouhých 50 %. A i když podáme žádost o 

dotaci, nikde není psáno, že ji získáme. Štěstí let minulých, které jsme u žádostí měli, se nemusí 

opakovat. I tak pořád platí, že štěstí přeje připraveným, a proto je nejdůležitější mít projekty 

připravené, ideálně se stavebním povolením a čekat na vhodnou příležitost.  
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ZAHRADA PRO VŠECHNY – PROJEKT MULTIFUNKČNÍ ZAHRADY ZA HOSPODOU 

Přípravu tohoto projektu jsme začali již v roce 

2021 a nyní, když MAS Nad Prahou vyhlásil 

dotace na obnovu veřejného prostranství, 

s limitem 4 miliony na projekt, podáme žádost. 

(Bohužel pro projekt Točny, který jsme chtěli na 

tuto výzvu podat, jsou 4 miliony málo, tam 

musíme zkusit jiný dotační titul.) 

Více se  o projektu dozvíte na webu a 

Facebooku, 24. 4. byl také veřejně projednán.  

Náklady na realizaci:                     4.000.000,- Kč 

Spoluúčast obce 5 % :                      200.000,- Kč     

  

                                  

 

VELKÝ RYBNÍK  -   ODBAHNĚNÍ A OPRAVA HRÁZE 

Velmi potřebný projekt – již delší dobu dochází 

k průsaku hrází. Dalším cílem je zlepšení kvality 

vody  a zvětšení zásobního objemu vody v 

nádrži odstraněním sedimentu. Projekt je 

členěn na dvě etapy: I. Odbahnění a oprava 

hráze, II. Oprava břehů nádrže. Projektová 

dokumentace je dokončena, obec bude letos 

žádat na I. etapu o dotaci u Ministerstva 

zemědělství. 

Náklady na realizaci:                     6.288.000,- Kč 

Spoluúčast obce 30 % :                1.886.400,- Kč       

 

VODOJEM A AUTOMATICKÁ TLAKOVÁ STANICE  

Tento projekt řešící nedostatečný tlak vody 

v obecním řadu bude obec realizovat zcela ve 

své režii. Realizace by měla proběhnout ještě 

v letošním roce s náklady cca 1.500.000,- Kč. 

 

 

 



TOČNA – VEŘEJNÉ PROSTRANSTVÍ U AUTOBUSOVÉ ZASTÁVKY

Tento projekt byl představen v minulých 

aktualitách a jeho návrh můžete vidět na našich 

stránkách i Facebooku. Byl veřejně projednán 

20. 3. 2024 a je dokončena projektová 

dokumentace a požádáno o stavební povolení. 

Hledáme vhodný dotační titul. 

Náklady na realizaci     10.000.000,- Kč 

Spoluúčast obce 15 %                   1.500.000,- Kč

 

OBNOVA MÍSTNÍCH KOMUNIKACÍ

I přes nepříznivý stav dotačních výzev na 

obnovu komunikací máme pořád v plánu 

obnovu těchto komunikací: Mezi Domky, 

spojku Na Miskách, Zahradní, Příčnou a U Sv. 

Vavřince. Na poslední tři plánujeme zhotovit 

projektovou dokumentaci a požádat o stavební 

povolení. Realizační náklady na první dvě 

komunikace jsou cca 1.000.000,- Kč za každou. 

 

ENERGETICKÉ ÚSPORY – HOSPODA A OBCHOD 

Obec má v plánu připravit projekty na 

energetickou úsporu provozu hostince a 

obchodu. Za využití fotovoltaiky a tepelných 

čerpadel bychom rádi změnili způsob vytápění   

hospody a obchodu. Fotovoltaika by také měla 

pomoci snížit náklady na provoz ČOV, což by 

v důsledku mohl o něco zlevnit cenu stočného.  

U těchto projektů je obvykle spoluúčast obce 

45 %. 

STARÁ ŠKOLA – DALŠÍ VYUŽITÍ? 

Budova staré školy v centru obce by si určitě 

také zasloužila rekonstrukci. Jak však zvládnout 

takto finančně náročnou věc? Jednou 

z možností je využití dotací pro dětské skupiny 

v kombinaci s dalšími dotacemi na obálku a 

střechu budov.  

S opravou této budovy s velkým potenciálem 

zároveň vznikne dětská skupina, což by jistě 

uvítaly mnohé rodiny s malými dětmi v obci.  

Ministerstvo pro místní rozvoj by mělo dotací 

podpořit i tvorbu projektové dokumentace a 

potřebných souvisejících studií.  

Na závěr k tématu: dotační výzvy přicházejí v různých obdobích a my se snažíme je využívat. Proto bude 

možná multifunkční zahrada (projekt s nižší prioritou) hotova dříve než Točna nebo místní komunikace, 

protože nevíme, kdy bude příslušná výzva opět vyhlášena. Musíme proto budovat to, na co získáme 

finance, aniž bychom ovšem projekty dotací zatím nepokryté pouštěli ze zřetele.    

 

DALŠÍ KRÁTKÉ ZPRÁVY  

- moc děkujeme našim rybářům a všem pomocníkům za přípravu krásné hranice na pálení 

čarodějnic (zapálení proběhne 30. 4. 2024 večer) 

 

- velké díky si také zaslouží všichni účastníci tradiční akce „Ukliďme Česko“ 

   

- zveme vás na zasedání zastupitelstva obce ve středu 22. 5. 2024 od 19:00 v zasedací místnosti 

OÚ. Aktuální program zasedání bude zveřejněn nejpozději 14. 5. 2024  


